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»ایسفا« برگزیدگانش را شناخت
 اهدای نشان به »داریوش مهرجویی«

مراسم اهدای جوایز یازدهمین دوره آکادمی فیلم کوتاه ایران با نام 
»ایسفا« در سالن سیف ا... داد؛ خانه سینما به دبیری علیرضا قاسمی 
برگزار شد. اجرای مراسم پایانی این دوره که برخلاف دوره های 
پیشین و به دلیل شیوع کرونا به صورت آنلاین و از صفحه رسمی 
ایسفا در اینستاگرام و وبسایت پخش می شد، بر عهده بابک کریمی، 
بازیگر سینمای ایران بود که برگزیدگان آن به شرح زیر معرفی شدند:

 بهترین طراحی صحنه
تندیس ایسفا برای بهترین طراح صحنه به فراز مدیری، برای فیلم 

کوتاه »اسب سفید بالدار« اهدا شد.
 بهترین صدا

تندیس ایسفا در بخش بهترین صدای فیلم به رامین ابوالصدق 
و رشید دانشمند صداگذار و صدابردار فیلم کوتاه »زوزه مرد« تعلق 

گرفت.
 بهترین موسیقی تالیفی

تندیس ایسفا در بخش بهترین موسیقی تالیفی اهدا شد به سالار 
محمد اصغری برای فیلم کوتاه »اسب سفید بالدار«.

 بهترین بازیگری
تندیس ایسفا در بخش بهترین بازیگری به مهدی حسینی نیا برای 

بازی در فیلم کوتاه »بی ریختی« اهدا شد.
 بهترین تدوین

تندیس ایسفا برای بهترین تدوین به اسماعیل علیزاده برای تدوین 
فیلم کوتاه »بی ریختی« تعلق گرفت.

 بهترین فیلمبرداری
تندیس ایسفا بهترین فیلمبرداری به سروش علیزاده برای 

فیلمبرداری فیلم »اسب سفید بالدار« اهدا شد.
 بهترین فیلمنامه اقتباسی

در این بخش علی عزیزی تندیس ایسفا را برای فیلم کوتاه 
»اشغال« از آن خود کرد.

 بهترین فیلمنامه تالیفی
تندیس ایسفا برای بهترین فیلمنامه تالیفی به صورت مشترک 
به مریم اسمی خانی و وحید حسن زاده برای فیلم کوتاه »وضعیت 

اورژانسی« اهدا شد.
 بهترین کارگردانی تجربی

تندیس ایسفا برای بهترین کارگردانی تجربی به پیام رضایی برای 
فیلم »به سبک زمین« تعلق گرفت.

 بهترین کارگردانی داستانی
تندیس بهترین کارگردانی داستانی به مهیار ماندگار برای فیلم 

کوتاه »اسب سفید بالدار« تعلق گرفت.
 بهترین فیلم

تندیس ایسفا برای بهترین فیلم کوتاه به حمیدرضا زبیر و مهیار 
ماندگار برای فیلم کوتاه »اسب سفید بالدار« تعلق گرفت. همچنین در 
یازدهمین دوره جوایز آکادمی فیلم کوتاه ایران نشان ایسفا به داریوش 
مهرجویی کارگردان سینما اهدا شد. در متن لوحی که به همراه این 
نشان به این فیلمساز تقدیم شد، آمده است: »جناب آقای داریوش 
مهرجویی، شما با حضورتان به سینمای ایران اعتبار دیگری بخشیدید 
و بر پرده نقره ای نقش و نگار تازهای زدید. نگاه ریزبین خود را به دل 
جامعه بردید و آینه تمام نمای مردم این سرزمین شدید. فیلم هایتان 
در جانمان نقش بستند و شخصیت هایتان بخشی از زندگی ما شدند، 
گویی آنها را زیسته ایم پس همچون پاره ای از وجودمان دوستشان 
می داریم. حضور مستمر و مداوم شما در عرصه فیلمسازی، به رغم 
همه ناملایمات و بی مهری ها بزرگترین آموزه برای تمام نسل هاست«. 
نشان ایسفا یک جام جهان نماست که با دو ورقه برنز و با خط میخی 
تزئین شده و برگرفته از منشور ملل کورش است و هر سال در مراسم 
پایانی جوایز ایسفا، به یکی از مفاخر سینمای ایران اهدا می شود. پیش 
از این نشان ایسفا به سینماگرانی همچون عبّاس کیارستمی، ناصر 
تقوایی، رخشان بنی اعتماد، کیانوش عیاری، بهرام بیضایی، خسرو 
سینایی، امیر نادری، سهراب شهیدثالث و پرویز کیمیاوی اهدا شده 
است. داریوش مهرجویی از فیلمسازان و پیشگامان موج نوی سینمای 

ایران و خالق آثار ماندگاری چون »گاو«، »هامون« و… است.

کیانوش جهانپور مدیر مرکز روابط عمومی و 
اطلاع رسانی وزارت بهداشت، از ستاد برگزاری 
جشنواره جهانی فیلم فجر دیدن کرد. در حالی که 
دو هفته تا شروع به کار جشنواره سی وهشتم زمان 
باقی است، ستاد برگزاری این رویداد میزبان کیانوش 
جهانپور مدیر مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی 
وزارت بهداشت بود. او در جلسه ای با حضور دبیر و 
مدیران جشنواره حضور پیدا کرد و بعداز شنیدن 
توضیحات برگزارکنندگان جشنواره، نظرات خود را 
درباره این رویداد سینمایی بیان کرد. محمدمهدی 
عسگرپور دبیر جشنواره در ابتدای این جلسه به 
تاخیر یک ساله در برگزاری جشنواره جهانی فیلم 
فجر اشاره کرد و گفت: ما نخستین جشنواره و رویداد 
فرهنگی، هنری بودیم که به دلیل مساله کرونا تصمیم 
به تعطیلی گرفتیم. این تصمیم در حالی بود که 
بسیاری از برنامه ها برای برگزاری جشنواره پیش رفته 
بود. او با اشاره به تمهیداتی که برای برگزاری این دوره 
از جشنواره اندیشیده شده است، افزود: برای آنکه 
جشنواره امسال بتواند برگزار شود، برنامه ریزی هایی 
انجام دادیم، از جمله اینکه بخش پر رفت وآمد و شلوغ 
بازار را از شکل فیزیکی به شکل مجازی تبدیل کردیم. 
امسال برای نخستین بار، بخش بازار جشنواره به شکل 
مجازی و در پلتفرمی امن که مورد استفاده جشنواره 
کن هم بود، برپا می شود. او تاکید کرد: این تغییر، 
بخش قابل توجهی از تجمع ها را در جریان جشنواره 
از بین خواهد برد. عسگرپور از تعطیل کردن بخش 
دارالفنون که یکی از بخش های پرطرفدار جشنواره 
بود، به دلیل کرونا خبر دارد و یادآور شد: با وجود 
اینکه در نتیجه بخش بودن دارالفنون جشنواره، 
فیلمسازانی هم به سینما معرفی می شدند و مهمانانی 
از کشورهای مختلف به ایران می آمدند، به دلیل 
وضعیت کرونا مجبور به تعطیلی این بخش شدیم. 
همچنین کارگاه های جشنواره امسال به صورت 

مجازی برگزار می شود. در ادامه عسگرپور تاکید 
کرد: از پیکره جشنواره، آنچه به شکل فیزیکی برگزار 
می شود، بخش نمایش فیلم است که آن هم مطابق 
با دستورالعمل های ستاد مقابله با کرونا و وزارت 
بهداشت خواهد بود. همچنین به قاعده بازبودن سالن 
سینما، مخاطبان می توانند از فیلم های جشنواره 

بهره مند شوند.
 نمایش فیلم در فضای باز 

امیر اسفندیاری نیز در این نشست به موضوع 
نمایش فیلم ها برای مخاطبان اشاره کرد و گفت: 
علاوه بر نمایش در فضای باز که در تراس پردیس 
چارسو و فضای سینما کانون خواهد بود، نمایش های 
داخل سالن پردیس چارسو به دلیل بلندبودن سقف 
این مجموعه، شرایط خوبی را برای مخاطبان به وجود 
می آورد. ضمن اینکه این مجموعه دارای سالنی با 
سقف بسیار بلند است که کاملا می تواند برای نمایش 
فیلم در شرایط کرونا مناسب باشد. او همچنین تاکید 
کرد: مخاطبان جشنواره جهانی فیلم فجر، افرادی  
هستند که به نوع خاصی از سینما علاقه دارند و 
همین نوع علاقه به سینما و نگاه شان موجب می شود، 
خواسته آنان هم از ما، رعایت بیشتر پروتکل ها و 
نمایش فیلم ها در شرایط کاملا استاندارد باشد. 
در ادامه سخنان عسگرپور و اسفندیاری، جهانپور 
با یادآوری اینکه اهمیت برگزاری جشنواره ها و 
رویدادهای فرهنگی و هنری در دوران کرونا البته با 
رعایت اصول و قواعد بر کسی پوشیده نیست، گفت: 
امروز دیگر همه به این نتیجه رسیده اند که برگزاری 
جشنواره ها و برنامه های هنری چقدر می تواند 
تاثیرگذار باشد و تعطیل کردن آنها راه حل نیست. 
حالا باید به نوعی از برنامه ریزی رسید که براساس 
آن هم اصول و قواعد رعایت شوند تا مشکلی برای 
کسی به وجود نیاید و رویداد فرهنگی هم برپا شود. او 
تاکید کرد رویدادهای فرهنگی با رعایت پروتکل های 

بهداشتی می توانند تاثیر مثبت در فضای اجتماعی 
نیز ایفا کنند. در ادامه این جلسه عسگرپور که سابقه 
سال ها فعالیت در زمینه امور صنفی را دارد، دغدغه ای 
جدی را در مورد هنرمندان با مدیر مرکز روابط عمومی 
و اطلاع رسانی وزارت بهداشت مطرح کرد. او با اشاره 
به هنرمندانی که به دلیل ابتلا به کرونا جان خود را 
از دست داده اند، یادآور شد: در یکسال و اندی که 
از ورود کرونا به ایران می گذرد یکی از گروه هایی که 
به شدت تحت تاثیر این بیماری قرار گرفتند هنرمندان 
هستند. از وضعیت معیشت آنان تا شرایط کاری و 
درگذشتگانی که سینما و جامعه هنری را داغدار 
کرده اند. تاکنون چهره های شاخصی را در این عرصه 
از دست داده ایم. او ادامه داد: اگر فرض کنیم افرادی 
که پشت صحنه هستند همواره می توانند ماسک 
بگذارد، اما به طور مشخص گروه بازیگران در دو مرحله 
گریم که مجبور هستند ماسک را از صورت بردارند 
و همچنین وقتی در مقابل دوربین قرار می گیرند 
کاملا در معرض کرونا هستند. درخواست ما از وزارت 
بهداشت این است که به وضعیت این گروه رسیدگی 
شود. چون از یکسو واقعا نمی توان تولیدات را تعطیل 
کرد، زیرا خود این تعطیل کردن تبعات بسیاری 
به همراه دارد و از سوی دیگر کارکردن در چنین 
شرایطی بسیار پرخطر است. پس از صحبت های 
عسگرپور برای توضیحات بیشتر در مورد دشواری های 
کار هنرمندان در روزهای کرونا رضا کیانیان که 
خود سرصحنه فیلمبرداری بود در تماس تصویری 
دغدغه های خود و گروه سینماگران را با کیانوش 
جهانپور در میان گذاشت و جهانپور ابراز امیدواری 
کرد شرایطی برای بررسی دقیق تر این وضعیت فراهم 
شود. سی وهشتمین جشنواره جهانی فیلم فجر، از ۵ 
تا ۱۲ خرداد ۱۴۰۰ به دبیری محمدمهدی عسگرپور 
نویسنده، کارگردان و تهیه کننده سینما در تهران 

برگزار می شود.

نسیمادبیبازیگر
»اتاقعروس«شد

نسیــم ادبی بازیگر تله تئاتر 
»اتاق عروس« نوشته والنتین 
کراسناگوروف شد. اتاق عروس 
به کارگردانی محمــد قنبری 
و با ترجمه ماندانــا مجیدی 
برای پخش در پلــتفورم های 
خصــوصــی آمــاده نمایش 
می شود. نسیــم ادبــی یکی 
از بازیگران این نمایش است 
و اسامی دیگر بازیگران در 
خبرهای بعدی اعلام می شود. 
این سومین اثر کراسناگوروف 
است که پس از تله تئاتر »سهم 
زن« و »یک آشنایی ساده« 
توسط این کارگــردان ساخته 

می شود.

بازیگر سریال »بانوی 
عمارت« گفت: این نکته 
را فراموش نکنیم که ما 
بازیگران با هر سختی 
می توانیــم بــه واسطه 
جلـوی  حضــورمـان 
دوربین دستمــزدمان 
را به هر طریق دریافت کنیم اما وضعیت 
عوامل پشت صحنه سینما به هیچ وجه 
خوب نیست، این عزیزان مشکلات فراوانی 
را پشت سر می گذارند زیرا دستشان به جایی 
نمی رسد. رامتین خداپناهی افزود: این 
وضعیت ناپایدار سینما بسیار ضربه زننده 
است، من به شخصه با وضعیت موجود 
بعید می دانم حداقل تا تابستان سالجاری 
سینماها  به  مخاطبان  بازگشت  شاهد 
بازیگر سریال »بانوی عمارت«  باشیم. 
درباره سندیت قرارداد بازیگران تاکید 
کرد: به طور معمول تهیه کنندگانی که 
در تلویزیون کار می کنند، افراد نامداری 
هستند، به شخصه هیچگاه با تهیه کنندگان 
ناشناس و تازه وارد کار نمی کنم. به طورکلی 
نزدیک به بیست وپنج تهیه کننده اکثریت 
آثار را در تلویزیون کار می کنند و من 
همیشه از همکاری با آنها و قراردادی که 
می نویسند مطمئنم. خوشبختانه تاکنون 
هیچ بدقولی به جز یک مورد برای من پیش 
نیامده است، همواره تنها مشکل ما دیر 
پرداخت شدن دستمزدهاست. این بازیگر 
سینما و تئاتر با اشاره به ایجاد مشکلات 
فراوان برای بازیگران در ایام کرونا اضافه 
کرد: خدا را شکر می کنم که امثال من 
هرچند با تاخیر اما دستمزدی را داریم که 
بگیریم، در ایام کرونا بسیاری از بازیگران 
بیکار بودند و مشکلات بسیار فراوانی 
را تجربه کردند، بیکاری و خانه نشینی 
بازیگران باعث شد تا این عزیزان دچار 
افسردگی شوند. بازیگر فیلم »کروکودیل« 
با اشاره به وضعیت بد معیشت عوامل پشت 
صحنه سینما و تلویزیون اظهارکرد: این 
نکته را فراموش نکنیم که ما بازیگران با 
هر سختی می توانیم به واسطه حضورمان 
جلوی دوربین دستمزدمان را به هر طریق 
دریافت کنیم اما وضعیت عوامل پشت 
صحنه سینما به هیچ وجه خوب نیست، 
این عزیزان مشکلات فراوانی را پشت سر 
می گذارند زیرا دستشان به جایی نمی رسد. 
خداپناهی با تاکید بر بیکارشدن بسیاری 
از بازیگران و عوامل پشت صحنه در دوران 
کرونا خاطرنشان کرد: سال گذشته و 
بعداز شیوع بیماری کرونا وضعیت برای 
ما سخت بود؛ اما حداقل دستمزدی هست 
که با تاخیر پرداخت شود، حال فکر کنید 
بسیاری از بازیگران و عوامل چندماه است 
که بیکارند، این افراد به شدت با مشکلات 
بزرگ معیشتی روبه رو هستند، به خصوص 
عوامل پشت صحنه که حرفه و زندگی شان 
را پای این هنر گذاشته اند باید در چنین 
وضعی حمایت شوند. امیدوارم هرچه 
سریعتر اوضاع به شرایط قبلی برگردد 
تا بتوانیم کنارهم آثار بیشتر و بهتری را 

تولید کنیم. 

خواننده»ماکان
بند«بازیگرشد

امیــر مقــاره، خــواننده 
گروه »ماکان بند« به عنـوان 
جدیدتــرین بازیگر ســریال 
»جــزیره« مقابــل دوربین 
رفت. »جزیره« به کارگردانی 
سیــروس مقــدم این روزها 
در جــزیــره کـیش در حال 
تصویربرداری اســت و امیر 
بازیگری  جدیدترین  مقاره 
است که مقابل دوربین رفته 
است. مقاره؛ خواننده جوان 
گروه ماکان بند است که برای 
اولین بار بازی در یک مجموعه 
می کند.  تجربه  را  نمایشی 
نیز محمدرضا  این  از  پیش 
فروتن به عنوان بازیگر محوری 
سریال مقابل دوربین رفته 
بود. دیگر بازیگران این سریال 
به زودی معــرفی می شوند. 
سریــال »جزیــره« بـه قلم 
درام  علی طالب آبادی یک 
اجتمــاعــی است. »جزیـره« 
بــه تــهــیــه کــنـندگــی 
منوچهر محمدی و امیرحسین 
حیــدری قــرار است در سال 
جاری به صورت اختصاصی از 

فیلیمو پخش شود.

رامتین  خداپناهی: 

 بیکاری بازیگران 
را افسرده کرده است

خاکسپــاری  و  تشییــع 
مرحوم عبدالوهاب شهیدی 
موسیقی  پیشگام  خواننده 
ایــرانی روز چــهــارشنبه 
اردیبهشت ماه  بیست ودوم 
هنــرمنــدان  قطعــه  در 
با  تهران  بهشت زهرا)س( 
اجرای علیرضا افتخاری خواننده موسیقی ایرانی و 
با حضور سیدمجتبی حسینی معاون امور هنری، 
محمد ا...یاری مدیرکل دفتر موسیقی، علی نیکنام 
حمیدرضا  موسیقی،  انجمن  مدیرعامل  انزابی 
نوربخش مدیرعامل خانه موسیقی و نیکنام حسین پور 
مدیرعامل موسسه پیشکسوتان برگزار شد. نیکنام 
حسینی پور مدیرعامل موسسه هنرمندان پیشکسوت 
در ابتدای این مراسم گفت: استاد شهیدی یک قرن، 
زندگی کرد و نزدیک هشتاد سال از موسیقی هم 
»میراث داری« و هم »میراث بانی« کرد. به طوری که 
سال هاست در خاطره جمعی همه ایرانیان جا گرفته 
است. البته ما با نسلی روبه رو هستیم که تکرارنشدنی 
هستند اما امیدوارم حوزه فرهنگ و هنر بتواند افراد 
جدیدی در سطح مرحوم عبدالوهاب شهیدی را به 
جامعه موسیقی معرفی کند. حمیدرضا نوربخش 

مدیرعامل خانه موسیقی نیز در این مراسم ضمن 
پاسداشت مقام هنری مرحوم عبدالوهاب شهیدی 
توضیح داد: عبدالوهاب شهیدی بزرگ قبیله آواز ایران 
بود. بزرگترین میراث شهیدی ساز و آواز اوست که 
نزدیک به هشت دهه این میراث ساری وجاری بوده و 
برای نسل های بعدی به یادگار باقی می ماند و آنچه او 
بیش از همه چیز سفارش می کرد پاسداری از همین 
میراث بود. پس ما هم باید موسیقی را گرامی بداریم. 
ما باید آواز را به عنوان یک میراث کهن نگه داریم. 
حسن ناهید نوازنده پیشکسوت نی که به دلیل ضعف 
جسمانی نتوانسته بود در مراسم حضور پیدا کند، در 
یک فایل صوتی خطاب به مخاطبان حاضر در برنامه 
گفت: مرگ استاد بزرگ آواز ایران مایه بسیار ناراحتی 
برای من بود. چون من حدود ۶۰ سال افتخار دوستی 
با او را داشتم و از این خبر بسیار ناراحت شدم. آرزو 
داشتم استاد شهیدی را در ۱۲۰ سالگی می دیدم چرا 
که شاید صدها سال بگذرد تا افرادی مانند شهیدی 
در موسیقی ایرانی ما پیدا شود. او هنرمندی بود که 
عود را از نوای عربی دور کرد و ساز را به شکل و شمایل 

متناسب با موسیقی ایرانی درآورد. 
 او یک استاد صاحب فن بود

علیرضا افتخاری خواننده موسیقی ایرانی هم در 

این مراسم ضمن اجرای یک قطعه آوازی بیان کرد: من 
شیفته مرحوم عبدالوهاب شهیدی بودم، من شیفته 
شخصیت والای او بودم. او دارای شخصیت بسیار بزرگ 
و بلندی بود که هیچ گاه فراموش نمی کنم. او یک استاد 
صاحب فن بود که با صلابت زندگی کرد. او شخصیت 
بزرگی داشت که به اعتقاد من بالاتر از موسیقی بود 
و من بر این باورم اگر در پزشکی هم وارد می شد، او 
تبدیل به یک متخصص بزرگ می شد. شاهرخ شهیدی 
فرزند مرحوم عبدالوهاب شهیدی نیز با قدردانی از 
تمامی افرادی که در مراسم خاکسپاری پدرش حضور 
پیدا کرده بودند، گفت: واقعا چیزی نمی توانم بگویم. 
من هفتاد سال است که در کنار پدرم حضور داشتم 
و حالا باید به شما چه بگویم که او در اینجا رمیده و 
من اینجا با شما سخن می گویم. ما امروز به سوگ 
هنرمندی نشسته ایم که نیازی به معرفی ندارد. من از 
طرف خودم و خانواده خودم صمیمانه ترین قدردانی ها 
را می کنم که در این چند روز همراه ما بودید. پس 
از صحبت های فرزند مرحوم عبدالوهاب شهیدی و 
قرائت یک قطعه ادبی توسط فاضل جمشیدی، مراسم 
نماز میت به امامت حجت الاسلام دعایی برگزار و 
پس از آن پیکر مرحوم شهیدی در قطعه هنرمندان 

بهشت زهرا)س( خاکسپاری شد.

پیکر »عبدالوهاب شهیدی« در خانه ابدی آرام گرفت

 آواز غمگین »افتخاری« بر مزار پیر موسیقی ایران

مـدیر گالــری »گلسـتان« معتقد است که 
برگزاری نمایشگاه های آنلاین هنری به افزایش 
خریداران خارجی منجر شده است و افراد جدیدی 
وارد این عرصه  شده اند که پیش تر خریدار آثار 
هنری نبودند. لی لی گلستان، مجموعه دار و 
مدیر گالری گلستان که تقریبا همزمان با آغاز 
شیوع کرونا در کشور به صورت کلی فعالیت 
گالری را به فضای مجازی منتقل و از برگزاری 
نمایشگاه های حضوری پرهیز کرد، درباره ادامه 
فعالیت گالری گفت: فعلا فعالیت گالری، بازهم 
به صورت آنلاین ادامه خواهد داشت و آنهایی 
هم که در این شرایط به صورت حضوری فعالیت 
می کنند، کارشان غیرقانونی است. او در پاسخ به 
این پرسش که آیا برگزاری نمایشگاه های آنلاین 
تجربه موفقیت آمیزی بوده است؟ اظهارکرد: اگر 
در شرایط عادی سه نمایشگاه حضوری برگزار 
می کردیم و به عنوان مثال از هر نمایشگاه ۱۰ 
اثر به فروش می رسید، در نمایشگاه  آنلاین ۲۰ 
اثر خریداری می شود. در واقع می توان گفت که 
برگزاری نمایشگاه های آنلاین با فروش ۲ برابری 
همراه شده است. گلستان ادامه داد: یکی دیگر 
از خوبی های برگزاری نمایشگاه های آنلاین این 

است که فروش خارج از کشور افزایش پیدا کرده 
است. در این مدت ایرانی های مقیم کشورهای 
انگلیس، آلمان، فرانسه، ژاپن و... حدود ۴۰ اثر از 
نمایشگاه  خریداری و از هنرمندان جوان حمایت 
کردند. موضوعی که پیشتر، تا این اندازه تجربه آن 

را نداشتیم. این مدیر گالری  با بیان 
اینکه »بسیاری دیگر از همکاران 
نمایشگاه  برگزاری  تجربه  که 
آنلاین داشته اند، موفق نبوده اند«، 
در این زمینه توضیح داد: یکی 
از دلایل موفقیت ما این بود که 
قیمت ها را تا اندازه ای کاهش 
دادیم و دلیل مهمتر این بود که 
من به شخصه با کسانی که سفارش 
می دادند یا درباره اثری توضیح 
می گرفتم  تماس  می خواستند 
و با آنها صحبت می کردم؛ کاری 
که در اغلب گالری ها توسط مدیر 
گالری انجام نمی شود و منشی یا 
دستیار با سفارش دهندگان تماس 
می گیرند. از سوی دیگر امکان 
خرید از نمایشگاه های قبلی که در 

این مدت برگزار شدند نیز همچنان فراهم است. 
او یادآور شد: تجربه فروش آنلاین باعث شد که در 
این مدت با آدم های جدیدی آشنا شوم. خریدارانی 
که پیش تر خریدار نبودند و در این چرخه آنلاین، 

به جمع خریداران آثار هنری افزوده شدند.

تجربه موفقیت آمیز نمایشگاه های آنلاین

 تعطیلی 
 چاره کار 

نیست

همه ملاحظات کرونایی برای برگزاری »فجر جهانی«

تئــاتر

مدیر تالارهنر با اعلام اینکه فعالیت های 
این تالار مختص تئاتر کودک ونوجوان 
از اوایل خرداد از سرگرفته می شود؛ 
تصریح کرد که تعطیلی های اخیر کرونایی 
برنامه ریزی های تالارهنر را به هم زد. 
حسین مؤذن گفت: قبل از تعطیلی های 
اخیر کرونایی، برنامه ریزی های لازم برای 
اجراهای تالارهنر تا پایان سال ۱۴۰۰ انجام 
شده و قرار بر این بود که اولین اجرای این سالن تئاتری که نمایش 
»تراژدی زمین و دلقک ها« به کارگردانی جمال رنجبرزاده بود، از 
اول تا ۲۵ اردیبهشت روی صحنه برود. وی تصریح کرد: متاسفانه 
تعطیلی های اخیر کرونایی برنامه ریزی تالارهنر را به هم زد. مؤذن 
در ادامه سخنان خود توضیح داد: با کارگردان نمایش »تراژدی 
زمین و دلقک ها« صحبت کردیم که بعداز یکماه تاخیر به دلیل 
تعطیلات کرونایی از اواخر اردیبهشت یا اوایل خرداد نمایش 
خود را روی صحنه ببرد. همچنین با کارگردانی هم که در نوبت 
بعدی اجرا قرار داشت و قرار بود نمایش خود را از ۲۵ اردیبهشت 
روی صحنه ببرم صحبت کردیم که اعلام کرد به دلیل تاخیر پیش 
آمده شاید از اجرای نمایش خود انصراف دهد. مدیر تالارهنر در 
خصوص حساسیت دوچندانی که برای حضور مخاطبان تئاترهای 
کودک ونوجوان یعنی خانواده ها و کودکان شان در تالارهنر در 
شرایط کرونایی موجود وجود دارد، تاکید کرد: روند بازگشت 
اعتماد مخاطبان به ویژه مخاطبان تئاترهای کودک ونوجوان 
برای حضور در تالارهنر سخت تر از گذشته خواهد بود و یکی از 
مشکلاتی که پیش روی ما قرار دارد این است. تمام تلاش خود را 
می کنیم تا برای اعتمادسازی مخاطب هر کاری که از دست مان بر 
می آید انجام دهیم. ضمن اینکه پروتکل های بهداشتی نیز به دقت 
در تالارهنر مدنظر قرار می گیرد. وی اظهار امیدواری کرد تئاتر 
دیگر با تعطیلی های کرونایی مواجه نشود تا بتوان برنامه ریزی 
درست و منسجمی برای تالارهنر در نظر گرفت. مؤذن درباره 
حمایت هایی که از سوی اداره کل هنرهای نمایشی برای اجرای 
تئاترهای کودک ونوجوان در تالارهنر مدنظر قرار خواهد گرفت، 
یادآور شد: شرایطی که پیش از این اداره کل هنرهای نمایشی 
برای حمایت از گروه های تئاتری در نظر گرفته بود مبنی بر 
حمایت ۵۰ درصدی ظرفیت سالن و همچنان افزایش میزان 
مبلغ کمک هزینه ها، همچنان به قوت خود باقی است اما قاعدتا 
نه اداره کل هنرهای نمایشی توانایی حمایت ۱۰۰ درصدی از یک 
تولید نمایشی را دارد و نه خود کارگردان و گروه توان تامین کلیه 

هزینه ها را به صورت شخصی دارند.

کرونا برنامه های تالارهنر را به هم زد

 مشکل اعتمادسازی مخاطب


